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Visszaesik a bortermelés 
 
 A 2007-es bortermelés – a gyümölcslevet és a mustot kivéve – 263,1 és 
270,3 hektoliter között helyezkedett el, ami a 2006-os évhez képest 5,7% - 
8,2%-os visszaesést jelent – tette közzé a Nemzetközi Szőlőszeti és Borászati 
Szervezet (OIV). 
 Tehát a 2007-es bortermelés világszerte, de főként az európai 
országokban csökkenő tendenciát mutat; már-már a 2001. évi szinten van. A 
Nemzetközi Szőlészeti és Borászati Szervezet igazgatója szerint ez a csökkenés 
a szőlészet felépítésének átalakításához, illetve a 2004. évi erős európai termelés 
által gerjesztett borászati válsághoz köthető. 
 Az Európai Unión kívüli országokban növekszik a termelés, melyet 
exportálással nyomnak le. Egyedül a szárazsággal sújtott ausztrál bortermelés 
csökkent jelentős mértékben a 2005-ös és 2006-os magas értékekhez képest: a 
2006-os 14,298 millió hektoliteres termelés helyett most, 2007-ben mindössze 
9,620 millió hektolitert hozott.  
 Ami az Európai Unióban termelt borok fogyasztását illeti, visszaesést 
tapasztalhatunk. 2007-ben 162,2 millió hektoliter volt, azaz a 2006-oshoz képest 
0,7 millió hektoliternyi visszaesésről van szó, de ezzel ellentétben az Egyesült 
Királyságban a fogyasztás „újra beindulását” vettek észre. Az Európai Unión 
kívül pedig, név szerint Ausztráliában és Új-Zélandon konstatálhatunk az év 
folyamán fogyasztásbeli növekedést.  
 
Forrás: http://www.pleinchamp.com; 2008. március 27. (M.E.) 
 
Állattenyésztők tüntetnek Párizsban 
 
 A marhatenyésztők az Agrárminisztérium előtt tüntettek Párizsban, 
követelve a beoltatlan állatok újbóli exportját Olaszország felé. 
 Vagy 40-50 Saône-et-Loire-i (Közép-Franciaország) állattenyésztő 
csoportosult az általános élelmezési minisztérium előtt (DGAL), ahol egy borjút 
és egy tehenet engedtek ki az útra.  „ Nyomást akarunk gyakorolni a kormányra, 
hogy az alkalmazza ez európai uniós szabályokat” - magyarázza a Saône-et-
Loire-i FDSEA (Agrárgazdaságok Szakszervezetének Nemzeti Egyesülete) 
elnökhelyettese, Bernard Joly. A délelőtt folyamán Jean-Marc Bournigal, a 
DGAL igazgatójához érkezett egy delegáció.  
 Az Olaszországgal folytatott marhakereskedelem leállításának súlyos 
hatása van a Saône-et-Loire-i állattenyésztőkre, mivel a franciák elsődleges 
partnere ebben a szektorban Olaszország - emeli ki M. Joly.  Kb. 30 000 
marhára (7 és 9 hónapos) vonatkozik ez a szervezet becslése szerint. 
 Olaszország március 3-án állította le a Franciaországból érkező marha 
importját. Visszautasítják az importot azokról a területekről, ahol az élő állatokat 
nem oltották be kéknyelv betegség ellen. A francia kormány úgy gondolja, hogy 
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az európai szabályozás alapján Rómának nincs joga visszautasítani az FCO 
(hurutos láz vagy más néven a marhák kék nyelv betegsége) vakcinával be nem 
oltott állatokat, amikor azok védve voltak a terjesztő rovarok ellen és végeztek 
rajtuk virológiai és szerológiai tesztet is.  
 
Forrás: http://www.pleinchamp.com, 2008. március 26. (D.T.) 
 
Bioüzemanyagok pozitív hatása bizonyított 
 
 Az Ademe (Környezetédelmi és energiagazdálkodási hivatal) első kutatási 
eredményei igazolják a bioüzemanyagok pozitív hatását: hozzájárulnak 
üvegházhatású gázkibocsátás csökkenéséhez. 
 Az Ademe tanulmányának első eredményeit a Grenelle-i 
környezetvédelmi konferencia „megújuló energiák” operatív bizottsága keretei 
között összeült munkacsoport mutatta be. 
 A tanulmány igazolja, hogy a „bioüzemanyagok általi energia 
megtakarítás és az üvegházhatású gázok jelentősége nagy Európában, 
alkalmazásuk is nagyobb arányú, mint az európai direktívában javasolt 
környezeti küszöb (35 %)”.  
 E tanulmány csak a kezdete a bioüzemanyagok ökológiai és energetikai 
mérlegéről végzett kutatásának. Az összefoglaló célja mindenek előtt az 
alkalmazandó eljárás bemutatása.  
 Mikorra várható, hogy a Flex Fuel autók ökológiai hozzájárulásban 
részesülnek? Az új eljárás eredményei nyomán Alain Jeanroy, a France 
Betteraves igazgatója, az öko-pasztilla rendszer felülvizsgálatát kéri, hogy 
érvényre jusson a bioetanol-használat pozitív eredménye, és hogy a Flex Fuel 
autók előnyben részesülhessenek. 
 Hogy megbizonyosodjanak arról, hogy a bioüzemanyagok elterjedése 
ténylegesen hozzájárul a felmelegedés elleni küzdelemhez az élelmezési célú 
növénytermesztés terének csökkenése nélkül, a bizottság a fenntartható fejlődés 
fenntartására szigorú kritériumokat határozna meg az Európai Unióban. Ennek 
az lenne a célja, hogy az autósokat és az állampolgárokat biztosítaná arról, hogy 
a bioetanolt a legszigorúbb környezetvédelmi előírásoknak megfelelően 
állították elő.  
 
Forrás: http://www.pleinchamp.com; 2008. március 28. (K.I.) 
 
Madárinfluenza eset Svájcban 
 
 Madárinfluenzával fertőzött vadmadarat találtak Svájcban. Két év óta ez 
az első eset az országban. 
 A H5N1 vírust hordozó vadkacsa (Barátréce) nem mutatta a betegség 
jeleit. A madarat a Sempach-tavon (Közép-Svájc) fedezték fel egy olyan 
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hivatalos megfigyelési program keretében, amely során kétszáz madárból vett 
mintát vizsgáltak. 
 A szövetségi közigazgatás szerint a felfedezett vírus vizsgálatai 
nagyfokú egyezőséget mutattak a korábbi, 2007-es európai madárinfluenzás 
esetekkel. A svájci Állatorvosi Hivatal megjegyezte, hogy a vadmadarak 
populációi a vírus által nem nagymértékben érintettek és a háziszárnyasokra 
való vírusátadás veszélye nagyon kicsi. Ezért semmilyen háziszárnyasra 
vonatkozó kiegészítő védelmi intézkedést nem kell meghozni. 
 
Forrás: http://www.pleinchamp.com; 2008. március 27. (K.N.) 
 
Az Európai Bizottság embargóval fenyegeti Olaszországot  
 
 Az Európai Bizottság Olaszországot érintő embargó bevezetésével 
fenyegetőzik, mert félő, hogy a bivalytejből készült dioxinnal szennyezett 
mozzarella-szállítmány újabb riadalmat kelt Európában. 
 Az Európai Bizottság „elégtelennek” ítéli az Olaszország által a fertőzött 
tejtermékek forgalmazására vonatkozó szabályozást. A Bizottság „sürgős 
intézkedést” kér, embargó kirovásával. Franciaországban, a kormány azt kérte a 
francia vállalkozásoktól, hogy a bivalytejből készült Mozzarella sajtokon 
„azonnal tüntessék fel”, ha az a Campanie régióból származik. Dél-Korea és 
Japán már ideiglenes embargót rótt ki, és a belga hatóságok az ellenőrzés 
szigorítása mellett döntöttek. Olaszországban várhatóan 30-35%-os csökkenés 
várható a mozzarella sajt eladásában. 
 „Egyetlen dioxinnal fertőzött terméket sem exportáltunk, sem tejet, sem 
mozzarellát” - állítja az olasz külügyminiszter, reagálva Brüsszel kritikájára. 
„Csak néhány, jól körülhatárolható esetről van szó, amely az 1900 tenyészetből, 
csak 83-at érint, melyek rögtön izolálva is lettek. Nincs semmiféle egészséget 
veszélyeztető probléma, nincs dioxin ügy” - védekezett Paolo DeCastro, az olasz 
földművelésügyi miniszter. „Ha ennénk ebből a valamelyest a megengedettnél 
több dioxint tartalmazó mozzarellából, 7 kg-ot kellene elfogyasztanunk, hogy 
egészségügyi problémáink legyenek” - állította a miniszter. 
 Ez az ügy hasonlít az 1999. májusi válsághelyzetre, amikor Belgiumban 
dioxinhoz hasonló tartalmú anyagot találtak a csirkék táplálékában. Félve egy 
újabb, a fertőzött élelmiszerek miatti riadalomtól Európában, az Európai 
Bizottság még szigorúbb intézkedések mellett dönt. 
 
Forrás: http://www.pleinchamp.com; 2008. március 28. (M. I.) 
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15 millió euró a gazdáknak 
 
 Abdoulaye Wade, a szenegáli elnök egy több mint 15 millió eurós 
összeget bocsátott rendelkezésre a vidéki népesség megsegítésére az 
áremelkedések és a rossz termésátlagok ellensúlyozására. 
 A Szenegáli Köztársasági elnöke, Bacar Dia úgy döntött, hogy 
tízmilliárd franknyi (FCFA) támogatást bocsát a vidéki népesség a kevés 
csapadék és az alapvető élelmiszerárak növekedésének kompenzálására. E 
döntéssel a “háztartások helyzetén szeretnének könnyíteni és a világgazdasági 
konjunktúra negatív hatásait kiküszöbölni” – pontosít a kormányszóvivő. 
 A szenegáli mezőgazdasági termelés 2007-2008-ban a kevés csapadék 
miatt nehéz helyzetben van, és ez több termény betakarítását veszélyezteti, 
többek között a földimogyoróét is, amely az ország legfontosabb kultúrája. 
Nemrégiben több gazdaszervezet kérte a kormányt, hogy minél előbb siessenek 
a vidék megsegítésére, egy esetleges éhínség elkerülése miatt. 
 Az olyan alapvető élelmiszerek ára, mint a rizs, a tej vagy a búza- 
melyek többsége importáru-, az utóbbi időben drámai emelkedést mutatott. Egy 
sajtóértekezlet alkalmával Abdourahim Agne, a szenegáli kereskedelmi 
miniszter arra szólította fel a szenegáliakat, hogy azt fogyasszák, amit maguk 
megtermelnek, hogy ne kelljen félni az alapélelmiszerek ismétlődő 
áremelkedésétől. 
 
Forrás: http://www.pleinchamp.com; 2008. március 27. (K.N.) 
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